
گ�روه سیاس�ی| چندی پیش اکبر ترکان، مشاور 
ارش��د رئیس جمهوری، از کش��ف 47 میلی��ارد دلار 
بدهي جدي��د خبر داد ک��ه از دولت قبل ب��راي وزارت 
 نف��ت ي��ادگار مان��ده اس��ت. ٣٥ میلی��ارد دلار از اين

 47 میلیارد دلار، از سپرده هاي بانك مرکزي است که 
نزد يك شرکت نفتي است و ١٢ میلیارد هم مجموعه 
بدهي به بانك ها بوده اس��ت. ترکان گفته بود که دولت 
قبل  هزار میلیارد تومان هم اوراق مشارکت فروخته بوده 
که حال اين اوراق سررسید شده اند. اين خبر که تاکنون 
فقط از زبان ترکان ش��نیده ش��ده بود حالا مورد تأيید 
محمدباقر نوبخت، س��خنگوی دولت يازدهم هم قرار 
گرفت. نوبخت روز گذشته در نشست خبری هفتگی اش 
اعلام کرد که »اين مبلغ از بانك مرکزی دريافت ش��ده 
است که مابه ازای آن برای بازگش��ت وجود ندارد البته 
مربوط به دولت قبل است و الان در حساب بدهی های 

دولت فعلی گذاشته شده است«. 
 مذاکرات را تا استیفای حقوق مردم

 ترک نمی کنیم
نوبخت همچنی��ن در ادامه نشس��ت خبری اش به 
س��والاتی پیرامون مذاکرات پیش رو هم پاس��خ داد و 
گفت که ما مذاکرات را تا اس��تیفای همه حقوق مردم 
ترک نخواهیم کرد. به گزارش خبرنگار شهروند، نوبخت 
در اين نشس��ت درب��اره برنامه های دول��ت در صورت 
استمرار تحريم ها علیه ايران هم توضیحاتی ارايه و تأکید 
کرد که ما برای استمرار وضع موجود و همچنین برای 
روزهای سخت در صورتی که مذاکرات به نتیجه نرسد، 
برنامه داريم اما طبیعی اس��ت که اگر بخواهیم کشور 
را با ٣0 هزار بش��که نفت اداره کنیم با زمانی که فروش 
يك میلیون بشکه يا بیشتر داشته باشیم، متفاوت است. 
او در ادامه در پاسخ به سوالی در مورد اقدامات جاسوسانه 
رژيم صهیونیستی در روند مذاکرات ايران با کشورهای 
١+٥ هم تصريح کرد: رژيم صهیونیستی همواره از اين 
دست رفتارهای مجرمانه داشته است و من اين خبر را 
از رسانه ها شنیدم و منتظرم ببینم نتیجه چه خواهد 
شد البته مطمئنم تیم مذاکره کننده هسته ای اقدامات 

حفاظتی لازم را در نظر خواهد داشت. 
نوبخت با بیان اين که کس��انی که تحريم ها را وضع 
کردن��د، آگاهند ب��ه اين که اين تحريم ه��ا چه ظلم و 
فش��اری به مردم تحمیل می کند، يادآور ش��د: آنها با 
علم به اين که تحريم ها فشارهای غیرعادلانه ای ايجاد 
می کند، وارد عرصه ش��ده اند و آق��ای روحانی نیز در 

بحث هايشان به اين نکته اش��اره داشتند که اول فشار 
تحريم بر اقتصاد است مگر کس��ی ترديد دارد زمانی 
که قدرت انتخاب ما برای خري��د کالا کاهش يافته و 
ما قدرت انتخاب نداريم، طرف مقابل در اين ش��رايط 
قیمتش را بر م��ا تحمیل می کند، پس اي��ن گرانی و 
ظلم يك واقعیت است. سخنگوی دولت درخصوص 
اين که برخی ها درصدد اين هستند که بگويند دولت 
درحال گره زدن مشکلات با تحريم هاست، بیان کرد: ما 
تحريم ها را ظالمانه، غیرانسانی و مغاير با عرف و قوانین 
بین المللی می دانیم که با همت مردان ديپلماسی کشور 
قطعا روزی تحريم ها لغو خواهد شد و دولت برای رفع 

اين ظلم کوتاهی نخواهد کرد.
افزایش حجم سوالات از وزیران

نوبخت همچنین در پاسخ به سوال خبرنگار ايرنا مبنی 
بر طرح ح��دود دو هزار س��وال از وزرای دولت يازدهم و 
چگونگی روابط دول��ت و مجلس در دو س��الگی عمر 
دولت تدبیر و امید، گفت: هم س��والات بسیار بیشتر از 
گذشته است و هم طرح های استیضاح و کارت های زرد؛ 
اين بخش از فعالیت های مجلس را چون در چارچوب 
قانون است پذيرا هس��تیم و پاسخی منطقی خواهیم 
داد. وی اضافه کرد: ولی رسانه ها می توانند اطلاع رسانی 
کرده و مردم خوب داوری کنند که آيا با شرايط تحريم 
 و اين همه س��ختی ها، اين به نفع گفتم��ان همدلی و 

همزبانی است؟
اگر مجلس برای مطالباتش از وزیر آموزش 
و پرورش منابعی دارد  دولت استقبال می کند

س��خنگوی دولت افزود: طرح مس��کن فرهنگیان 
ازجمله مواردی است که مجلس درصدد آن است از اين 
طريق و با اين بهانه، وزير آموزش و پرورش را استیضاح 
کند و اگر مجلس برای اجرای اين مطالبات، منابعی را در 

نظر دارد  ما از اين پیشنهاد استقبال می کنیم.
او ادامه داد: در  سال 9٢ از ١9 میلیارد و 600  میلیون 
 اعتباری ک��ه ب��رای وزارت آموزش و پ��رورش در نظر 
گرفته ش��ده بود، نه تنها صددرصد آن تخصیص داده 
شد، بلکه مبالغی بیشتر نیز به وزارت آموزش و پرورش 
داديم و اين درحالی اس��ت که ما در  س��ال گذش��ته با 
کاهش درآمد روبه رو بوديم و به همین جهت ما منابع 
همه دستگاه ها را کاهش داده بوديم. سخنگوی دولت 
تصريح کرد: امسال نیز منابع تخصیص داده شده برای 
وزارت آموزش و پرورش به ٢4 میلی��ارد افزايش يافته 
و در دو م��اه گذش��ته صددرصد اعتب��ارات فصل اول 
 سال به اين وزارتخانه داده ش��ده و ما علاوه بر اعتبارات 
فصلی 690 میلیارد مازاد نیز به اين وزارتخانه پرداخت 
کرده ايم. در  س��ال جاری نیز با طرحی ک��ه دولت برای 
رتبه بندی فرهنگیان تصويب کرد،  هزار و ٣00 میلیارد 
به اين وزارتخانه پرداخت خواهد شد و اگر مجلس منابع 

ديگری نی��ز دارد ما از اين منابع اس��تقبال می  کنیم. او 
اضافه کرد: مواردی که در اس��تیضاح آقای فانی آمده، 
 هزار و ٢00 میلیارد مطالبات است که اين مطالبات قبل 
از  سال 9٢ بوده است. حال با توجه به اين افت بودجه ای 
و شرايط تحريم مجبوريم  هزار و ٢00 میلیارد مطالبات 

قبل را هم بدهیم.
 وزارت کشور

 از مجوزهای ارشاد صیانت می کند
نوبخت همچنین در ادامه درباره صدور مجوز برنامه ها 
هم اضافه کرد: وزارت ارشاد بايد مجوزهای لازم را برای 
برنامه ها و کنس��رت ها صادر کند و وزارت کشور از آن 
مجوز صیانت کند. همه ما بايد به آزادی های مش��روع 
و مصرح در قانون اساسی احترام بگذاريم و کسانی که 
اظهار دلس��وزی می کنند بايد به اي��ن آزادی ها احترام 
بگذارند. در پايان خبرنگاری از معاون رئیس جمهوری 
پرس��ید که در آمل برنامه مجوزداری ب��ود که با وجود 
حضور نیروی انتظامی گروه های خودسر آن برنامه را بر 
هم زده و تا مرز تعرض و کت��ك  زدن فرماندار نیز پیش 
رفته اند، برنامه دولت برای مقابله با اين اقدامات چیست 
که وی تأکید کرد: همه باي��د بدانند که بايد تابع قانون 
باشند و هر اقدام خلاف قانون، خلاف شرع نیز است و ما 
بايد به قانون تمکین کنیم و برای دستیابی به يك هدف 

قانونی نمی توان از روش غیرقانونی استفاده کرد.
علت دیرکرد پرداخت یارانه ها

در ادام��ه نوبخت درب��اره علت تأخی��ر در پرداخت 
يارانه های نقدی ابراز داش��ت: ما با مش��کلات بسیاری 
برای پرداخت اين مبلغ روبه رو هس��تیم؛ م��ا ٣ هزار و 
400 میلی��ارد ياران��ه در خردادماه پرداخ��ت کرديم و 
همین مبال��غ را در ارديبهش��ت ماه و فروردين داديم. 
اگر اين يارانه ها که در مجموع بیش از ١0 هزار  میلیارد 
می شود، در طرح های زيربنايی سرمايه گذاری می شد، 
فرصت اشتغال بسیاری ايجاد می ش��د و اين درحالی 
اس��ت که ما از يك طرف اشتغال می خواهیم و از طرف 
ديگر مناب��ع آن را نداريم. س��خنگوی دولت در بخش 
ديگری از صحبت هايش با بی��ان اين که البته ما بايد از 
مردم عذرخواهی کنیم، تصريح کرد: اين که نرخ تورم از 
40 درصد به ١٥ درصد کاهش يافته، من به عنوان رفاه 
عنوان نمی کنم، چرا که همین ١٥ درصد نیز نشانه رشد 
١٥ درصدی قیمت هاست ولی رويکرد کار مثبت است 
و ما بايد با تدبیر تلاش کنیم با عقل بش��ری و کارهای 

جمعی اين تورم کاهش يابد.

گپروی خط خبر

خبر

تایید بدهی 35 میلیارد دلاری دولت قبل به بانک مرکزی
از سوی سخنگوی دولت مطرح شد: 

   مذاکرات را تا استیفای همه حقوق مردم ترک نمی کنیم

 گروه سیاس�ی| س��وم تی��ر تاريخی اس��ت که 
وزير آموزش و پرورش برای همیشه به خاطر خواهد 
س��پرد. علی اصغر فانی چهارش��نبه هفته آينده يا بر 
منتقدان سرس��ختش غلب��ه خواهد کرد ي��ا وزارت 
آموزش و پرورش را تحويل سرپرست موقت می دهد 

و با مديرانش خداحافظی می کند. 
صبح روز گذش��ته محمدباقر نوبخت س��خنگوی 
دولت به هم��راه علی اصغ��ر فانی به مجل��س رفتند، 
جلس��ه ای غیرعلنی که بنا به گفته محمدرضا باهنر 
به درخواس��ت ١70 نفر از نمايندگان مجلس تشکیل 
شد. برخی از نمايندگان مجلس به »شهروند« گفتند 
که اظهارات وزير آموزش و پرورش و سخنگوی دولت 
در جلسه غیرعلنی توانسته اس��ت آنها را متقاعد کند 
که اس��تیضاح وزير در مقطع کنون��ی اقدام صحیحی 
نیست. در همین زمینه ١8 نماينده نیز در نامه ای که به 
هیات رئیسه نوشتند، تأکید کردند: »با توجه به مذاکرات 
و تعامل انجام ش��ده با وزير محترم و معاونان ايشان و 
حل مشکلات مورد نظر انصراف خود را )از امضای نامه 
اس��تیضاح( اعلام می داريم با همه اينها هنوز به گفته 
جبار کوچکی نژاد عضو کمیس��یون آموزش و منتقد 
اصلی وزير آم��وزش و پرورش در مجل��س و نماينده 
مردم رشت ٥0 امضا پای برگه استیضاح پا برجا است. 
کوچکی نژاد با بیان اين مطلب به »شهروند« گفته است: 
هیأت رئیسه خلاف اخلاق عمل کرد و نبايد به دفاع از 
وزير جلسه غیرعلنی می گذاشتند اما به هرحال نتیجه 
نگرفتند زيرا آن قدر ضعف وجود دارد که با اين وعده ها 
مشکلات حل نخواهد شد. کوچکی نژاد می گويد اين 

جلس��ه غیرعلنی باعث 
ش��د ١8 نماينده امضای 
خ��ود را پ��س بگیرن��د، 
درحالی ک��ه ٥ امض��ای 
ش��ده  اضاف��ه  جدي��د 
بنابراين هنوز حدودا ٥0 
امضا پای برگه استیضاح 

وزير باقی است. 
دفاع غیرمنتظره 
حاجی بابایی از فانی

بیش��تر  درحالی ک��ه 
منتقدان وزي��ر آموزش 
طی��ف  را  پ��رورش  و 
ه��واداران دولت س��ابق 

و منتقدان دولت فعلی تشکیل می دهند، حمیدرضا 
حاجی بابايی وزير آموزش و پرورش دولت دهم که حالا 
يکی از اعضای حزب تازه تأسیس يکتا است در اقدامی 
غیرمنتظره از استیضاح فانی انتقاد کرده و به خبرگزاری 
فارس گفته است: من درحال حاضر استیضاح را به نفع 
مجلس، آموزش و پرورش، دولت و معلمان نمی دانم. 
به همه مسئولانی که لازم بوده در مورد اين استیضاح 
زن��گ زدم و توصی��ه و صحبت ک��رده ام. به طورکلی 
می توانم بگويم در حال حاضر بايد راهکارهای ديگری را 
دنبال کنند. حاجی بابايی با تأکید بر اين که به هیچ قصد 
دخالت در کار نمايندگان مجلس را ندارم، خاطرنشان 
کرد: فقط به عنوان يك کارشناس حرفم را می زنم و هر 

چه نمايندگان تصمیم بگیرند، آن اصل است.

جب��ار کوچکی ن��ژاد در واکن��ش ب��ه اظه��ارات 
حاجی باباي��ی و انتق��اد وی از اس��تیضاح فان��ی به 
»شهروند« گفت: به نظرم آقای حاجی بابايی به دنبال 
بازارگرمی اس��ت. وقتی خودش وزير بود خس��ارت 
سنگینی به آموزش و پرورش زد و حالا با اين حرف ها 
می خواهد خسارات سنگینی را که زده جبران کند. او 
تأکید کرد نمايندگان کار خود را می کنند و اعتنايی 
به اين حرف ها ندارند. ع��دم تخصیص اعتبارات لازم 
به وزارت آموزش و پرورش يک��ی از دلايل اعتراضات 
گسترده فرهنگیان بوده است. پرسنلی که معتقدند 
حقوق آنها در مقايس��ه با ديگر کارکنان دولت به نحو 
قابل ملاحظ��ه ای کمت��ر اس��ت و وزارت آموزش و 
پرورش نتوانسته اس��ت همزمان سازی دريافتی های 
کارکنان دولتی را اجرايی کن��د. در همین خصوص 

مسعود پزش��کیان به خبرگزاری پانا ارگان رسانه ای 
نزديك به وزارت آموزش و پرورش گفته اس��ت: مگر 
وزرای توانمند قبلی موفق ش��دند بودج��ه خوبی از 
دولت بگیرند؟ اين روند مربوط به الان نیس��ت بلکه 
حقوق معلمان از ابتدا اين گونه نوش��ته شده بود. چرا 
وزرای قبلی دفاع نکردند که حقوق معلمان را درست 
کنند؟ از آن زم��ان که م��ن در دولت ب��ودم، وزارت 
بهداشت و وزارت آموزش و پرورش جزو رده های آخر 
وزارتخانه ای بودند يعنی هم��ه آن وزيرها که در اين 

سمت قرارداشتند وزرای بی عرضه ای بودند؟
اعتراض به استیضاح های سریالی

علیرضا محجوب نماينده م��ردم تهران در مجلس 
نیز با اش��اره به افزايش سوال ها و اس��تیضاح ها از وزرا 
توسط نمايندگان به خبرگزاری آنا گفته است: بنده 
ضمن آن که اين حق را برای نمايندگان قبول دارم اما 
معتقدم تعداد سوالات و طرح استیضاح ها که در  سال 
پايانی مجلس نهم با آن مواجهیم، غیرمتعارف است و 
مقبول نیست که نمايندگان دست دولت را در پوست 
گ��ردو بگذارند که اي��ن روند به ضرر انضب��اط اداری 
کشور اس��ت. محجوب در ادامه تصريح کرده است: از 
همکارانم در مجلس انتظار داريم با مراعات رفتار کنند 
و اس��تیضاح های س��ريالی راه نیندازند، چراکه با اين 
اقدام، روند دستگاه های اجرايی را مختل می کنند. اين 
نماينده در پايان گفته است: تا به حال اين حجم سوال و 
استیضاح از وزرا متداول نبوده است؛ اما به هر دلیل اين 
سوالات و استیضاح ها با هدف برطرف کردن مشکلات 

کشور انجام می شود.

گزارش »شهروند« از نوسان تعداد امضای نمایندگان پای برگه استیضاح

18 نماینده امضاهای شان را از پای برگه استیضاح فانی برداشتند
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نماینده سابق مجلس: 

نمایندگان به جای استیضاح، فکری به 
حال بودجه آموزش و پرورش کنند

روز گذش��ته تاري��خ 
اس��تیضاح فان��ی، وزير 
پ��رورش  و  آم��وزش 
در مجل��س مش��خص 
ش��د. محمدرضا باهنر، 
مجل��س  نايب رئی��س 
شورای اسلامی گفت که 

سوم تیرماه برای حضور فانی و استیضاح وی در نظر 
گرفته شده است. استیضاحی که نمايندگان 6 دلیل 
برای آن آورده اند. دلايلی از جمله، بی برنامه بودن 
وزارتخانه، وعده های عملی نشده به بازنشستگان، 
اجرايی نشدن مرخصی 9ماهه زايمان، بی توجهی 
به مصوبات مجلس و انتصابات سیاسی. با اين وجود 
برخی بر اين باورند که اين دلايل برای اس��تیضاح 
فان��ی کافی نیس��ت و از اين رو اين قضیه ش��بهه 
سیاسی دارد. چراکه اغلب اين مشکلات در دولت 
گذشته هم وجود داشته اس��ت. داريوش قنبری، 
نماينده اسبق مجلس شورای اسلامی هم معتقد 
است که کمبود بودجه اين وزارتخانه عامل اصلی 
اين مش��کلات اس��ت که افزايش بودج��ه هم به 
مجلس باز می گردد. ادام��ه اين گپ و گفت در پی 

می آيد.
آق�ای قنب�ری، برنامه های آق�ای فانی در 
وزارت آموزش و پ�رورش را چطور دیده اید؟ 
چراکه یک�ی از دلایل اس�تیضاح آقای فانی 

نبود برنامه ریزی در وزارتخانه است. 
آقای فانی يک��ی از توانمند ترين و باتجربه ترين 
افراد در اين حوزه اس��ت. او جزو نادر مديرانی است 
که توانسته با برنامه هايش اين وزارتخانه را به خوبی 
اداره کند. برنامه هايش برای وزارتخانه را هم از ابتدا 
به نمايندگان مجل��س اعلام کرد. اگ��ر او فرد بی 
برنامه ای ب��ود چرا از ابتدا ب��ه او رأی اعتماد دادند؟ 
اين نشان می دهد که بی برنامگی دلیل واقعی آنها 

نیست. 
یک�ی دیگ�ر از دلای�ل اس�تیضاح فانی، 
انتصاباتی با رنگ و لعاب سیاس�ی در وزارت 
آم�وزش و پ�رورش اعلام ش�ده اس�ت. آیا 
ش�ما انتصابات در این وزارتخانه را سیاسی 

دیده اید؟
خیر. نبايد اين طور باش��د که ما با هر کسی که 
توانمند است ولی زاويه سیاس��ی داريم، مخالفت 
کنیم. به نظر من الان اين موضع میان نمايندگان 
مجلس وجود دارد. نماين��دگان به جای اين که به 
توانمندی ها توجه کنند به موضع سیاس��ی افراد 
معطوف شده اند. بنابراين طرح اين مسأله سیاسی 

است نه انتصاباتی براساس توانمندی های افراد. 
بی توجهی ب�ه مصوبات مجل�س ازجمله 
قانون اس�تخدام نیروه�ای حق التدریس، 
قراردادی و نهضت س�وادآموزی و همچنین 
مربی�ان پیش دبس�تانی از دیگ�ر دلای�ل 
استیضاح آقای فانی است. دراین باره چه فکر 

می کنید؟
تمام اين چیزهايی که به عنوان دلايل استیضاح 
مطرح شده اس��ت، اصلا ربطی به آقای فانی ندارد. 
يعنی نمايندگان مجلس نمی دانند که استخدام 
نیرو نیازمند بودجه اس��ت؟ و اين میزان بودجه ای 
هم که برای اين وزارتخانه در نظر می گیرند، بسیار 
کم است. به نظر من مجلس به جای اين که مسائل 
را ريشه ای حل کند، بهانه گیری می کند. واقعیت 
اين است که الان مش��کل اصلی میزان اعتبارات 
اين وزارتخانه و وضع معیشتی معلمان است که از 
مشکلات همیشگی است. يعنی اين ٢، بحثی است 
که همواره در اغلب دولت ها وجود داش��ته اس��ت. 
حالا چطور است که نمايندگان در دولت گذشته به 
دنبال حل اين مشکلات نبودند و وزير را استیضاح 

نکردند اما در اين دولت وزير را استیضاح می کنند.
با این تفاسیر، فکر می کنید که دلیل اصلی 

استیضاح   چیست؟
دلیل سیاس��ی و انتخاباتی دارد. بالاخره  س��ال 
آخر اس��ت و نمايندگان بايد از مردم کس��ب رأی 
کنند. آنها اگر وزير آموزش و پرورش را اس��تیضاح 
کنند، می توانن��د رأی جامعه معلم��ان را با خود 
همراه کنند و بگويند که ما برای حقوق شما وزير 
را هم استیضاح می کنیم. با توجه به اين که برخی 
نمايندگان پايگاه حمايت��ی ندارند، می خواهند از 
طريق طرح بحث های اين چنینی برای خود پايگاه 
بسازند. درحالی که به اعتقاد من با رفتن فانی نه تنها 
مس��ائل وزارت حل نخواهد ش��د بلکه مشکلات 
افزون می شود. در مجموع اگر نمايندگان به دنبال 
حل مسائل هستند بايد فکری به حال بودجه اين 
وزارتخانه کنند و مسائلی مثل بی برنامگی و ضعف 
مديريت را بهانه ق��رار ندهند. با اين وضع اعتبارات 
اگر بهترين مديران جهان در ح��د بیل گیتس را 

بیاورند، کاری نمی تواند پیش ببرند.

 سفر لاریجاني به ایرلند 
و دیدار با همتاي ایرلندی

رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی که در صدر 
هیأت پارلمانی در ايرلند به س��ر می ب��رد، در بدو 
ورود ب��ه دوبلین ادامه گفت وگو برای گس��ترش 
همکاری های دوجانبه را مهم ترين هدف اين سفر 

اعلام کرد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، علی لاريجانی 
در مراسم ضیافت شام آقای »شان بارت« رئیس 

مجلس نمايندگان ايرلند نیز حضور يافت.

 در پایان مذاکرات هسته ای
 گروهی باید استغفار کنند 

مع��اون پارلمان��ی رئیس جمه��وری گف��ت: به 
خواس��ت خدا بعد از پیروزی مذاکرات هسته ای اگر 
پش��ت صحنه اين جريانات و اتفاقات پخش ش��ود 
ملت خواهند فهمید که چه ظلم هايی به س��رداران 

ديپلماسی شده و گروهی بايد استغفار کنند.
به گ��زارش خبرآنلاي��ن، حجت الاس��لام مجید 
انص��اری در هماي��ش »روحانی تنها نیس��ت« در 
بوش��هر گفت: به آنان ک��ه واقعا دلواپس هس��تند 
احت��رام می گذاريم و مردم ايران نیز فرق دلس��وزی 
واقع بینانه يا بهانه جويی حسودانه را خوب می دانند.

انصاری تأکید کرد: اگر قرار بود در مذاکرات هسته ای 
سرداران ديپلماسی به منافع ملی و خطوط قرمز نظام 
پايبند نباشند مذاکرات ٢0 ماه به طول نمی انجامید. 
وی با بیان اين که در مذاکرات ژنو پیروزی های زيادی 
به دست آمده است، افزود: اما چون هنوز مذاکرات به 

پايان نرسیده نمی توانیم نتايج حاصله را اعلام کنیم. 

 کسانی که در روز 14 خرداد
 شعار دادند با ما هم مخالفند

رئیس سازمان بسیج مستضعفین در مورد ايجاد 
اخلال در مراسم سخنرانی ش��ب ارتحال بنیانگذار 
جمهوری اس��لامی ايران، اظهار کرد: آنها که شعار 
دادند جزو مخالفان ما هم هس��تند و ماهیتشان نیز 
روشن شده است. اسامی آنها در رسانه ها مطرح شده 
است. اين افراد با جريان های ارزشی مخالف هستند و 
در فتنه نیز جزو فتنه گران بودند و در آن مراسم آمدند 
و ش��لوغ کردند. به گزارش ايسنا، سردار محمدرضا 
نقدی در ادامه با بیان اين که به آنها می گويم چنین 
کارهايی را انجام ندهند، گف��ت: خطاب به آنها بايد 
گفت که آيا همان درس��ی که از فتن��ه 88 گرفتند 
برايشان کافی نیست که مجددا می خواهند شلوغی 

را تکرار کنند؟ 

مجلس از پاسخ های وزیر ارتباطات 
قانع شد

وزير ارتباط��ات و فناوری اطلاعات روز گذش��ته 
به صحن علنی مجلس شورای اس��لامی رفت تا به 
س��وال ملی نادر قاضی پور نماينده م��ردم ارومیه در 
مجلس شورای اسلامی پاسخ بدهد. به گزارش خانه 
ملت، قاضی پور از واعظ��ی درخصوص دلیل قطع و 
يك طرفه شدن تلفن همراه اول، عدم ارسال پیامك و 
عدم تعیین تکلیف وضع کارگزاران مخابرات روستايی 
توسط شرکت مخابرات پرسیده بود. درنهايت و پس 
 از اس��تماع پاس��خ های وزير ارتباطات و قانع نشدن

 نادر قاضی پور س��وال ب��ه رأی نمايندگان مجلس 
گذاشته شد و نمايندگان با ١0١ رأی موافق، 67 رأی 
مخالف و ١٢ رأی ممتنع از مجم��وع ١97 نماينده 
حاضر در صحن مطالب مطرح شده از سوی واعظی 

را قانع کننده دانستند.

 شرایط متقاضیان نمایندگی 
در حوزه های انتخابیه مشخص شد

نمايندگان مردم در خانه ملت ماده ای را تصويب 
کردند که براساس آن داوطلبان نمايندگی بايد متولد 
حوزه انتخابیه باشند يا  سابقه ٥ ساله سکونت يا سابقه 
نمايندگی از آن حوزه را داش��ته باش��ند.به گزارش 
خانه ملت، نمايندگان در نشست علنی روز گذشته 
مجلس، در جريان بررسی طرح استانی – شهرستانی 
ش��دن حوزه های انتخابیه مجلس شورای اسلامی 
ماده ٣ اين ط��رح را ب��ا ١٣6 رأی مواف��ق، ٢١ رأی 
مخالف و 7 رأی ممتنع از مجموع ٢00 نماينده حاضر 
در صحن تصويب کردند.براساس ماده ٣ طرح مذکور؛ 
علاوه بر ش��راط مندرج در قان��ون انتخابات مجلس 
شورای اسلامی مصوب 7 آذر ١٣87 و اصلاحیه های 
بعدی آن، هر داوطلب نمايندگی بايد متولد محدوده 
جغرافیايی حوزه انتخابیه محل ثبت نام بوده يا دارای 
سابقه حداقل ٥ سال سکونت در آن محدوده باشد يا 
سابقه نمايندگی مجلس شورای اسلامی در آن حوزه 

را داشته باشد.

تکرار ادعای جبهه پایداری از سوی 
عضو هیأت موسس جبهه یکتا

عضو هیأت مؤس��س جبهه يکتا گفت: با توجه به 
اين که آيت الله موحدی کرمانی بر ما تکلیف کردند در 
انتخابات وارد شويم، اين کار را انجام خواهیم داد اما 

فلسفه وجودی اين تشکل  کارهای گفتمانی است.
به گزارش فارس، مس��عود زريباف��ان با اين وجود 
داشتن برنامه انتخاباتی برای جبهه يکتا را رد نکرده 
و گفته است: اين که يکتا يك جبهه گفتمانی است 
به معنای نداش��تن برنام��ه انتخاباتی نیس��ت. وی 
درخصوص کانديداتوری اعضای هیأت موس��س  در 
انتخابات مجلس تصريح کرد: هنوز درباره اين قضايا 
صحبت نشده است البته هر کسی برای خود اختیار 
دارد اما به صورت يك جبهه خیر؛ لذا امکان دارد اعضا 
به صورت حقیقی کانديدا شوند.جبهه ياران کارآمدی 
و تحول ايران اس��لامی )يکتا( متش��کل از برخی از 
وزرای کابین��ه محمود احمدی نژاد اولین نشس��ت 
سراسری خود را در حضور آيت الله موحدی کرمانی 
رئیس جامعه روحانیت مبارز دوشنبه گذشته برگزار 
کردند. در اين همايش مصطفی نجار، س��یدمحمد 
حسینی، حاجی بابايی، کامران دانشجو، صدرالدين 
شريعتی، س��عیدی کیا، عباس��ی، میرتاج الدينی، 
محمدعلی رامین، محمدمهدی زاهدی، حس��ین 
فداي��ی، صدرالدين ش��ريعتی، مه��رداد بذرپاش و 
جمعی ديگر از نمايندگان حضور داشتند. پیش از اين 
اعضای جبهه پايداری نیز مدعی بودند که به عنوان 
يك جبهه گفتمانی در فضای سیاس��ی کش��ور به 

فعالیت خواهند پرداخت. 

نماينده مردم قم در مجلس ش��ورای اس��لامی از 
همزمانی تعطیلات مجلس با مذاکرات هس��ته ای 
انتقاد کرد و خطاب به هیأت  رئیسه گفت: بهتر است 

اين زمان تغییر کند و به زمان ديگری موکول شود. 
اي��ن نماينده مجل��س خطاب به محمدحس��ن 
ابوترابی فرد که رياس��ت جلس��ه صبح روز گذشته 
مجلس را برعهده داشت، اظهار کرد: تاريخی که برای 
تعطیلات مجلس اعلام شده، دقیقا تاريخی است که 
تیم مذاکره کننده هسته ای در مرحله توافق هستند و 
اين خوب نیست که در آن مقطع زمانی مجلس در 

تعطیلات باشد.
براس��اس تواف��ق ص��ورت گرفت��ه می��ان تیم 
مذاکره کننده هسته ای کش��ورمان با ١+٥ در  سال 
گذشته، آخر ماه ژوئن )١0 تیرماه( پايان ضرب الاجل 
تعیین ش��ده برای حصول توافق نهايی میان ايران و 
غرب است درحالی که مجلس شورای اسلامی تنها 
هفته بعد را جلس��ه علنی خواهد داشت و پس از آن 

تا دو هفته نمايندگان برای سرکش��ی به حوزه های 
نمايندگی خواهند رفت. 

عض��و  فرهنگ��ی،  محمدحس��ین  همزم��ان 
هیأت رئیس��ه مجلس با اش��اره به تعطیلات آينده 
مجلس و اعتراضات برخی از نمايندگان در اين باره، 
گفت: اگر در رابطه با مذاکرات هس��ته ای شرايطی 
پیش بیايد که نیاز به جلس��ه فوری مجلس باش��د، 
هیأت رئیسه سريع اعلام می کند تا نمايندگان حاضر 
ش��وند.  به گزارش مهر اين عضو هیأت  رئیسه گفته 
است: هیأت  رئیسه مجلس همان طور که اختیار دارد 
تا زمانبندی حضور در حوزه های انتخابیه و تعطیلات 
را تعیین و اعلام کند، اختیار لغو تعطیلی و برقراری 
جلسه علنی را نیز دارد. فرهنگی با اشاره به تعطیلات 
مجلس از تاريخ 4 تیرماه به م��دت دو هفته، درباره 
علت برنامه ريزی در اين موعد زمانی، گفت: با توجه به 
اين که قبلا بحث شده و زمان تعیین شده بود، ديگر 
هیأت رئیسه نخواست برنامه تعطیلات را تغییر بدهد.

بهانه جدید برای دلواپسان

نمایندگان از همزمانی تعطیلات مجلس با مذاکرات انتقاد کردند
نشست چالش های رفع خش��ونت و رسانه عصر 
روز گذشته با حضور اساتید علوم ارتباطات، اساتید 
جامعه شناسی، روزنامه نگاران و فعالان جامعه مدنی 
در بنیاد امید ايرانیان برگزار شد. به گزارش امیدنامه، 
محمدرضا عارف در اين نشست وظیفه مهم رسانه ها 
را حاکمیت اخلاق دانس��ت و نسبت به رواج پديده 
خودسانسوری در رسانه ها اظهار نگرانی کرد و گفت: 
بدترين آفت در رسانه های ما خودسانسوری است. 
عضو ش��ورايعالی انقلاب فرهنگی با اش��اره به آغاز 
سومین  سال فعالیت دولت تدبیر و امید گفت: همه 
می دانند دولت در چه شرايطی روی کار آمد و بايد به 
دولت برای پیشبرد اهدافش کمك کرد به خصوص 
در  سال همدلی و همزبانی دولت و ملت اين همراهی 

بیشتر بايد نمود داشته باشد.
وی با بیان اين که رسانه يك ابزار برای اطلاع رسانی 
است، خاطرنشان کرد: امروزه رسانه يك بستر است 
و می توان در افزايش خش��ونت از آن اس��تفاده کرد. 

آن چه امروز به نظر می رسد به آن نیاز داريم حاکمیت 
اخلاق اس��ت که وظیفه مهم رسانه هاس��ت. عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام دور شدن از اخلاق 
و ارزش ها، نگاه کوتاه مدت براس��اس منافع باندی و 
جناحی را از آسیب هايی دانست که می تواند رسانه ها 

را بستری برای بازتولید خشونت کند.
رئیس بنیاد امید ايرانیان ب��ا انتقاد از بی اعتنايی 
رس��انه ملی به معض��لات اجتماعی، خاطرنش��ان 
کرد: بسیاری از مش��کلاتی که با آن روبه رو هستیم 
نگاه تك بعدی يا کوتاه مدت رس��انه ملی است که 
نتیجه اش مشکلات و بحران های اجتماعی است که 
مشاهده می کنیم. وی با اشاره به افزايش آمار طلاق 
و اعتیاد در جامعه گفت: در جلسه اخیر شورايعالی 
انق��لاب فرهنگ��ی آم��اری از اعتیاد دانش��جويان 
در دانش��گاه ارايه ش��د ک��ه بس��یار نگران کننده 
 اس��ت. همچنین آمار ط��لاق در کلانش��هرها هم 

تأسف بار است.

رئیس بنیاد امید ایرانیان: 

خودسانسوری بدترین آفت رسانه های ما است

رنا
: ای

س
عک

  


